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بسیاری از مشکلات را 
جز با مشارکت مردم 

نمی توان حل کرد

ابراهیم آشتیانی بازیکن 
 پیشین پرسپولیس 
به دیار باقی شتافت

سرمقاله خبر
چقدر خوبیم ما

هومن جعفری
مالیاتی  امور  سازمان  رئیس   «.1
عنوان کرده که 12 هزار میلیارد تومان 
توجهی  قابل  رقم  داریم؛  مالیاتی  طلب 
به  بدهکاران  و  مودیان  سوی  از  اگر  که 
خزانه ملی پرداخت شود، گشایش های 
کشور  آبادانی  و  توسعه  راه  در  بسیاری 
ایجاد خواهد شد.اما  این مبالغ  ناحیه  از 
بدانید چه کسانی  باشد که  شاید جالب 
امور  به سازمان  تومان  میلیارد  12 هزار 
شده  شنیده  هستند.  بدهکار  مالیاتی 
است  تن   70 به  مربوط  بدهی  رقم  این 
که پشتوانه و حمایت هایی هم از سوی 
این  گویا  دارند.  افراد  و  اشخاص  برخی 
نشان  شان  مالیاتی  بدهی  رقم  که  افراد 
می دهد، در آمدهای چند ده و چند صد 
پرداخت  به  اعتقادی  دارند،  میلیاردی 
مالیات ندارند و معتقدند کسانی غیر آنها 

باید مالیات پرداخت کنند.«
گزارشی که دیروز در سایت ها منتشر 
شد ، ترسناک است. 70 نفر مالیات نمی 
دهند.حجم مالیات این هفتاد نفر به اندازه 
و  کشور  کل  بودجه  پنجم  و  بیست  یک 
یک دهم منابع عمومی است . در چنین 
 ، دنیا  در  دیگری  کشور  هر  در  شرایطی 
این هفتاد نفر را با نیروی ضربت بازداشت 
می کردند و دادستان و لشگری از وکلای 
رسمی به مصادره اموال و نقد کردن طلب 
دولت می پرداختند. در ایران البته همه را 
از سر گشادش می نوازیم و نتیجه اش می 
شود اینکه اسم هفتاد نفر را گذاشته ایم 
صدایشان  که  داریم  ترس  حالا  و  رستم 

کنیم. 
به قول عادل فردوسی پور ، چقدر 

خوبیم ما! 
2. رئیس سازمان لیگ برتر از ممانعت 
ورود دوربین های  تلویزیون به ورزشگاه ها 
فشار  بزودی  دانیم  می  گفت:  و  داد  خبر 
برای برداشتن این محدودیت آغاز می شود 
اما کوتاه نمی آییم. ببینیم و تعریف کنیم. 
ببینیم و لذتش را ببریم. ببینیم سرحرفتان 
را  نه  یا  گزینه  ها  نه.قبلی  یا  ایستید  می 
انتخاب کردند. حالا نوبت به شماست که 
کنید.ببینیم  انتخاب  را  ایستادگی  گزینه 

آخرش کدام طرف کوتاه می آید.
آخرش  مترو  هفت  خط  قصه   .3
امن  این خط  بالاخره  رسد؟  می  کجا  به 
است یا امن نیست؟ با جان مردم بر سر 
شهردار  نکنید.  بازی  سیاسی  ملاحظات 
وظیفه دارد خیلی زود مشخص کند که 
مردم با خیال راحت از خط هفت استفاده 
شود  می  گفته  که  آنطور  اینکه  یا  کنند 
پلاسکو  دیگر  این  نیست.  امن  خط  این 
نیست که سقوطش را گردن جن و پری 
بیندازیم. این یک خط مترو است که توسط 
شهرداری ساخته شده و مورد بهره برداری 

قرار گرفته. با جان مردم بازی نکنیم.

در یک توئیت مطرح شد؛
هشدار رییس کل بیمه مرکزی 

در خصوص فاینانس ها
در خصوص  مرکزی  بیمه  کل  رئیس 
ضرورت استفاده صحیح از منابع فاینانس ها 
هشدار داد و گفت: اگر منابع خارجی با برنامه 
هزینه نشوند، فقط بدهی به جای خواهند 
گذاشت. عبدالناصر همتی، رئیس کل بیمه 
برای  تلاش  نوشت:  توئیتی  در  مرکزی 
جذب منابع خارجی ارزنده است، اما بدون 
 Finance  استراتژی توسعه، ممکن است
توسعه  اولویت  که  شود  هایی  پروژه  صرف 
کشور نباشند و تعهدات باقی بماند.  دولت 
اخیرا حجم زیادی فاینانس را برای توسعه 

پروژه های داخلی جذب کرده است.

رئیس سازمان برنامه و بودجه؛
تکمیل مسیر ریلی قزوین - رشت 

تا پایان سال
تکمیل  با  سال،  پایان  تا  نوبخت: 
مسیر ریلی قزوین به رشت کریدور ریلی 
را  میانه  آسیای  بار  که  جنوب   - شمال 
تکمیل  کند  می  حمل  فارس  خلیج  به 
پایان  در  نوبخت  محمدباقر  شد.  خواهد 
و  ریلی  شبکه  توسعه  مشترک  نشست 
بررسی پروژه های اقتصاد مقاومتی با وزیر 
و مسئولان وزارت راه و شهرسازی گفت: 
با تکمیل این مسیر، خط آهن از رشت 
این  به  و  انزلی و آستارا خواهد رفت  به 
ترتیب کریدور شمال - جنوب از طریق 
شمال  کریدور  شد.  خواهد  تکمیل  ریل 
بنادر  طریق  از  را  آهن  خط  که  جنوب 
جنوبی ایران تا آستارا و انزلی متصل می 
نقش  تواند  می  تکمیل  صورت  در  کند 
مهمی در حمل بار از کشورهای آسیای 
فارس  خلیج  به  روسیه  و  قفقاز  و  میانه 
و  جهان  سراسر  به  کشتی  طریق  از  و 
در  افزود:  نوبخت  باشد.  داشته  بالعکس 
این نشست 5 پروژه مهم که برای تحقق 
هدف  جاری  سال  در  مقاومتی  اقتصاد 
گذاری شده بود بررسی شد که یکی از 
آنها همین مسیر قزوین - رشت بود.وی 
تصریح کرد: یکی دیگر از خطوط هدف 
گذاری شده تا پایان امسال ، خط آهن 
خوشبختانه  که  بود  همدان   - تهران 
از  امیدواریم  و  رسیده  برداری  بهره  به 
ادامه  سنندج  به  ادامه  در  هم  همدان 
مسیر یابد. رئیس سازمان برنامه و بودجه 
محور  مسیرها  این  از  دیگر  یکی  افزود: 
که  بود  کرمانشاه  به  فیروزان  و  ملایر 
تست گرم آن هم خوشبختانه اجرا شده 
و امیدواریم بزودی رسما افتتاح شود. وی 
مسیر دیگر هدف گذاری شده در برنامه 
امسال بخش ریلی را برای تحقق اقتصاد 
و  ذکر  ارومیه   - مراغه  محور  مقاومتی، 
پایانی  مراحل  هم  خط  این  کرد:  تاکید 
خود را می گذراند و امیدواریم این خط 

هم بزودی افتتاح شود.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات تاکید کرد:

تلاش برای مهار قیمت موبایل با اجرای رجیستری

عضویت شهرداری تهران در کمیته فنی  متناظرسازمان جهانی استاندارد در ایران

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ضمن 
رد کردن خبر خودکشی دو نوجوان به دلیل 
چالش نهنگ آبی، درباره توصیه برای نخریدن 
در  کرد:  اظهار  رجیستری  از  پس  گوشی 
تلاش هستیم افزایش قیمت موبایل با اجرای 
ریجستری برای کاربر تاثیری نداشته باشد. 
افزایش قیمت موبایل بدون هیچ دلیلی یک 
دزدی محسوب می شود و این هشدار موجب 

مهار بازار شد.
آذری  محمدجواد  ایسنا،  گزارش  به 
اشاره  با  تلویزیونی  برنامه  یک  در  جهرمی 
موبایل  بازار  دلاری  میلیارد  شش  ارزش  به 
شده،  منتشر  آمار  براساس  گفت:  ایران،  در 
۹5 تا ۸0 درصد از گوشی های تلفن همراه 
به  و  می شود  کشور  وارد  قاچاق  صورت  به 
رعایت  مصرف کنندگان  حقوق  ترتیب  این 
نمی شود زیرا بعضی شرکت ها که گوشی وارد 
ایران می کنند، پول در می آورند اما خدمات 
را  گوشی  برخی  همچنین  نمی دهند.  ارائه 
به صورت قاچاق وارد کشور می کنند اما به 
توجه  محصولات  این  سلامت  و  استاندارد 
کاربر  برای سلامت  نهایت  نمی کنند که در 
را ثبت  ایجاد می کند. وی ریجستری  خطر 
شبکه  در  رسمی  به صورت  که  گوشی هایی 
مخابراتی وارد کشور می شوند، دانست و اظهار 
کرد: این طرح ابتدا در سال ۸5 کلید خورد اما 
بعد از مدتی به شکست انجامید. البته تاکنون 
ترکیه و چند کشور دیگر طرح رجیستری را 
انجام دادند و اتفاقا موفق هم بوده و توانستند 
کالای  با  مبارزه  برای  مشکلات  رفع  از  بعد 

قاچاق موفق عمل کنند.
گوشی های قاچاق قبل از 

رجیستری مجاز هستند
اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 

تلقی شدن  قاچاقی  از  نگرانی مردم  درباره 
نباید  مردم  داد:  توضیح  گوشی هایشان 
آن  از  اکنون  هم  که  گوشی هایی  نگران 
گوشی هایی  زیرا  باشند  می کنند،  استفاده 
که پیش از این به صورت قاچاق وارد کشور 
شده اند مجاز تلقی می شوند تا مردم دچار 
مشکل نشوند. موضوع این طرح گوش های 

قاچاق بعد از زمان اجرای طرح است.
مبارزه  بحث  در  کرد:  تاکید  جهرمی 
صنعت،  ارتباطات،  وزارتخانه های  قاچاق  با 
بازرگانی، اطلاعات و  همچنین گمرک، ستاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز و سایر دستگاه ها 
این  باید  انتظامی درگیرند که  نیروی  مانند 
وزارت  وظیفه  شود.  فصل  و  حل  موضوع 
ارتباطات نظارت و تنظیم بازار گوشی نیست 
بلکه وزارت ارتباطات به دلیل نقش اپراتورهای 
موبایل در این پروژه امور فنی را بر عهده دارد.
وی با بیان اینکه سناریوهای زیادی برای 
اجرای طرح رجیستری در نظر گرفته ایم که 
هماهنگی بین دستگاهی نکته بسیار مهم در 

اجرای درست این طرح است، گفت: باید در 
گمرک، تجهیزات وارد شده را به دقت چک 
کنیم و ببینیم از کجا وارد می شوند و اپراتورها 
این  باید  خود  ظرفیت های  به  توجه  با  هم 
فضا را پایش کنند تا به این ترتیب تنها به 
گوشی هایی خدمات دهیم که از مبادی قانونی 

وارد کشور شده اند.
با  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
اشاره به افزایش قیمت موبایل در روزهای 
ریجستری  طرح  پایش  فاز  گفت:  اخیر 
اجرا  طرح  این  هنوز  اما  شده  آغاز  موبایل 
ایران  به  نشده است. ارزش واردات موبایل 
هزینه بسیار زیادی است و بخش بزرگی از 
این بازار به بخش غیررسمی یا همان قاچاق 
ریجستری  اجرای  اول  روز  است.  مربوط 
باعث  که  بودیم  کلاهبرداری هایی  شاهد 
شد قیمت ها به صورت کاذب و حبابی ناشی 
افزایش  منفعت طلب  شبکه های  سود  از 
اجرای  با  گفت  نمی توان  البته  کند.  پیدا 
قیمتی  افزایش  هیچ  موبایل  ریجستری 

افزایش  این  هستیم  تلاش  در  اما  نداریم 
قیمت برای کاربر تاثیری نداشته باشد.

نخریدن  برای  هشدار  درباره  جهرمی 
خواستیم  مردم  از  ما  داد:  توضیح  گوشی 
چراکه  نشوند  متضرر  تا  نخرند  موبایل 
دلیلی  هیچ  بدون  موبایل  قیمت  افزایش 
هشدار  این  می شود.  محسوب  دزدی  یک 
بنای  شد.  واقع  موثر  و  بازار  مهار  موجب 
با  تا  را کنترل کنیم  بازار  این است که  ما 
رقابتی شدن بازار و تعامل با سازندگان این 
امر محقق شود و به دنبال انحصاری کردن 

بازار موبایل در کشور نیستیم.
اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
درباره استفاده موبایل گردشگران در ایران 
مسافری  به صورت  واردشده  و گوشی های 
قصد  که  گردشگرانی  برای  کرد:  بیان  نیز 
کنند  استفاده  خارجی  سیم کارت  از  دارند 
در  که  گردشگرانی  اما  ندارد  مشکلی  هیچ 
استفاده  ایرانی  سیم کارت  از  دارند  نظر 
کنند، می توانند تا مدت معلومی از گوشی 
استفاده کنند. همچنین افرادی که موبایل 
کشور  وارد  خود  با  مسافری  به صورت  را 
تعرفه  پرداخت  با  می توانند  می کنند 
گمرکی از آن در داخل کشور استفاده کنند 

و مشکلی از این نظر وجود ندارد.
لزوم حضور کودکان در فضای 

مجازی همراه والدین
جهرمی در ادامه با اشاره به شیوه برخورد 
با فضای مجازی اظهار کرد: من فرزندانم را 
تشویق نمی کنم که عضو شبکه های مجازی 
شوند. اما استفاده از فضای مجازی برای آنها را 
در حضور بزرگترها مجاز می دانم زیرا کودکان 
به  تا  هستند  مراقبت  نیازمند  فضا  این  در 
سلامت بزرگ شوند. فضای مجازی گسترده 

و بی انتهاست. در این فضا هم اطلاعات خوب 
و هم بد وجود دارد، همان طور که در فضای 
حقیقی هم ما اجازه نمی دهیم که فرزندمان با 

هر فردی معاشرت کند.
اینکه  کرد:  خاطرنشان  همچنین  وی 
والدین به بهانه کسب نمره بالا اجازه حضور 
فرزندان در فضای مجازی را می دهند احتمالا 
از آسیب ها و گستردگی های آن بی خبرند. من 
به عنوان وزیر در صورت کسب نمره خوب 
برایش  اما  می روم  ورزش  به  او  با  فرزندم، 
گوشی موبایل نمی خرم  و اجازه حضور در 

فضای مجازی به تنهایی را نمی دهم.
با  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
فرزند  به  نسبت  باید  اینکه خانواده ها  بیان 
خود حساسیت داشته باشند و اجازه ندهند 
در  حتی  و  بشنوند  ببیند،  را  هرچیزی  تا 
هر فضایی وارد شوند، گفت: باید در حوزه 
کودکان  برای  مجازی  فضای  از  استفاده 
قصد  ما  چراکه  شود  ایجاد  فرهنگ سازی 
کودکان  برای  را  مجازی  فضای  نداریم 
ببندیم بلکه باید ابزارهای نظارت والدین در 
این حوزه را گسترش دهیم. این یک قانون 
بین المللی است که قوانینی را برای کودکان 

در فضای مجازی طراحی کرده اند.
برای  خود  وعده  به  اشاره  با  جهرمی 
انتشار سند کودکان در اینترنت بیان کرد: 
را  اینترنت  و  کودک  سند  از  گزارش  سه 
از وعده های  یکی  این  منتشر می کنیم که 
من بود. روز 13 آبان نیز سندی در حوزه 
برنامه ریزی برای کودکان در فضای مجازی 
در  کشور  کلان  رویکرد  تا  می کنیم  ارائه 
و  نوجوانان مشخص شود  حوزه کودکان و 
این سند به مرکز ملی فضای مجازی منتقل 

می شود.

سرویس شهری- کارشناسان مرکز مدیریت محیط زیست و توسعه 
پایدار شهرداری تهران به عضویت هیئت رییسه کمیته فنی متناظر شهرها 
 )ISO( سازمان جهانی استاندارد ) و اجتماعات پایدار )کمیته فنی 26۸

در ایران درآمدند.
محیط  مدیریت  مرکز  عمومی  روابط  از  نقل  به  و  امتیاز  گزارش  به 
زیست و توسعه پایدار شهرداری تهران امروزه موضوع »پایداری« در جوامع 
به  پایداری  واژه  است.  برخوردار  ای  ویژه  اهمیت  از  بویژه شهرها  مختلف 
زیان  بصورتی که کمترین  و خدمات  فرایندها، محصولات  مفهوم کیفیت 

را برای محیط زیست و منابع طبیعی در درازمدت داشته باشند، است. 
حال با توجه به اینکه هم اکنون بیش از نیمی از جمعیت کره زمین 
در شهرها زندگی می کنند و شهرها حجم عظیمی از پیامدهای ناشی از 
به  این موضوع  به  پرداختن  کنند،  تحمل می  را  زندگی شهری  پچیدگی 
منظور تضمین کیفیت زندگی شهروندان امروز و آینده از اهمیت ویژه ای 
ایجاد  با  المللی  از سویی دیگر، استانداردهای ملی و بین  برخوردار است. 
چهارچوبهای دقیق علمی می توانند در شکل گیری نقشه راه دستیابی به 

پایداری شهرها و اجتماعات نقش مهمی ایفا نمایند. 

به عنوان متولی تدوین   )ISO( این رو سازمان جهانی استاندارد از 
کمیته  تشکیل  به  اقدام    2012 سال  در  المللی،  بین  استانداردهای 
 Sustainable Cities and پایدار  اجتماعات  و  شهرها  فنی 
Communities”« با دو رویکرد »هوشمندسازی« و »تاب آوری« نمود 
و بر اساس ساختارهای تعریف شده، کشورهای عضو نیز کمیته های فنی 

متناظر شهرها و اجتماعات پایدار را تشکیل داده اند.
تدوین  متولی  عنوان  به   )ISIRI( ایران  استاندارد  ملی  سازمان 
استانداردهای ملی در کشور، در راستای وظیفه ذاتی خود اقدام به تشکیل 
کمیته های فنی متناظر با کمیته های فنی سازمان جهانی استاندارد می 
فنی  پایدار )کمیته  اجتماعات  و  فنی شهرها  آنها کمیته  از  یکی  کند که 

26۸ ( است.
 بر این اساس با توجه به آغاز دوره 3 ساله کمیته مذکور و با توجه 
به اهمیت کلانشهر تهران به عنوان نخستین کلانشهر خاورمیانه و رسالت 
ایجاد  در  تهران  شهرداری  پایدار  توسعه  و  زیست  محیط  مدیریت  مرکز 
پایداری در فرایندها، منابع و حفظ محیط زیست در مدیریت شهری این 
کلانشهر، کارشناسان حوزه توسعه پایدار این مرکز بر اساس رای اعضا در 

کمیته  این  رئیسه  هیئت  اعضای  عنوان  به  مذکور  کمیته  عمومی  مجمع 
انتخاب شده اند. کلیه متخصصین حوزه پایداری شهرها و اجتماعات می 
توانند با عضویت در این کمیته فنی نقش موثری در تحقق اهداف والای آن 
همچون ایجاد وفاق ملی و تاثیرگذاری در تدوین استانداردهای بین المللی 

حوزه شهرها و اجتماعات پایدار ایفا نمایند.

شماره 2330 / 8 صفحه / قیمت 1000 تومان چهار  شنبه / 3 آبان 1396 / 5 صفر 1439 / 25 اکتبر 2017 

روزنامه صبح ایران

دانش آموزان خشمگین در پایتخت
آمار ١٩ درصدی رفتارپرخطر پسران دبیرستانی و خشم بالا در دختران دانش آموز؛

آمار گمرک نشان می دهد که میزان واردات برنج در 
بوده  تن  میلیون  یک  از  بیش  جاری  سال  نخست  نیمه 

است.
بر اساس تازه ترین آمار گمرک از تجارت خارجی شش 
ماهه کشور، برنج نیمه سفید شده یا برنج کامل سفید شده 
حتی صیقلی یا براق شده با کد تعرفه 10063000 مهم 
ترین محصول وارداتی به کشور بوده و در صدر جدول اقلام 

عمده وارداتی به ایران قرار گرفته است.
این در حالی است که واردات برنج هر ساله در فصل 
برداشت به منظور حمایت از تولیدکنندگان داخلی ممنوع 
ابتدای شهریورماه واردات این محصول به دستور وزارت  می شود و در حال حاضر نیز از 

جهاد کشاورزی ممنوع شده است.
میلیون و 5۴ هزار تن  تاکنون یک  ابتدای سال جاری  از  آمار گمرک  اساس  بر  اما 
برنج به ارزش حدود ۹۹6 میلیون دلار به کشور وارد شده است که این واردات بیش از 
شش درصد از وزن و چهار درصد از ارزش کل واردات را در این مدت به خود اختصاص 

داده است.
از سوی دیگر واردات برنج در این مدت، نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد ۸6 
درصدی از لحاظ وزنی و 10۸ درصدی از لحاظ ارزش دلاری داشته است.بر اساس آمار 
گمرک در شش ماهه نخست سال گذشته، 565 هزار تن برنج به ارزش ۴77 میلیون دلار 
به ایران وارد شده بود.این در حالی است  که سید راضی نوری – عضو کمیسیون کشاورزی، 
آب و منابع طبیعی مجلس شورای اسلامی – صحبت از واردات بیش از یک میلیون و ۸00 
تن برنج به کشور کرده و گفته است که در صورت صحت این موضوع، ظلم در حق تولید 
داخلی و خیانتی به سیاست های اقتصاد مقاومتی صورت گرفته است. وی با بیان این که 
کل مصرف سالانه برنج کشور، دو میلیون و 300 هزار تن است، اظهار کرده است که در 
صورتی که یک میلیون و ۸00 تن برنج از طریق مبادی رسمی به کشور وارد شده باشد، 
بسیار نگران کننده است.با این حال آمار گمرک نشان می دهد که حجم برنج وارد شده 
به کشور از مبادی رسمی و قانونی در شش ماهه نخست سال جاری برابر یک میلیون و 

5۴ هزار تن است.

هزار تن برنج خارجی 
در سبد غذایی ایرانیان

بررسی آمار گمرک در ۶ ماه نشان می دهد؛

اختلاف یک 
تا ۳۰ میلیونی 
قیمت خودرو در 
کارخانه و بازار
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